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(folytatás az 1. oldalról)
– A cég kapacitása mennyire 

kihasznált? Vannak-e még ezen 
a területen tartalékok?

– A kapacitást teljesen ki tud-
juk használni. Eredményeseb-
bek akkor lehetünk, ha hatéko-
nyabban működünk, vagy jobb 
kondíciókkal tudunk értékesí-
teni, főként a késztermékek és 
panírozott termékek vonalán. 
Ideális körülmények között 24-
25 milliárd forintos árbevétel 

érhető el, de ehhez nagyon ösz-
sze kell jönni mindennek.

– Gondolom a fejlesztések fo-
lyamatosak.

– Igen. Akik a termelésért fele-
lősek, nyitott szemmel járják Eu-
rópát, fi gyelnek, és javaslatokat 
készítenek a hatékonyság javítá-
sa érdekében a fejlesztésekre.

– Mennyit költ egy évben a 
cég fejlesztésekre?

– 600-700 millió forint elen-

gedhetetlenül szükséges a cse-
rékhez, az új technika és tech-
nológia beszerzéséhez.

– Akik ismerik a cég kínála-
tát, tudják, hogy az folyamato-
san bővül, változik. A termék-
fejlesztés is folyamatos.

– Így van. Önálló termékfej-
lesztési csoport dolgozik ezen, 
egyszemélyi felelőssel az élen. 
Ők folyamatosan ezen dolgoz-
nak. Szükségszerű is, hogy ha 
egy termék nem tud megragad-
ni a piacon 2-3 év alatt, akkor 
helyette új termékkel tudjunk 
jelentkezni.

– Mik a legkedveltebb termékek 
az Önök tapasztalatai alapján?

– A panírozott pulykamell, a 
valódi panírozott pulykamell-
szelet, a nagymama-májas, a 
Körös-sonka, a Körös pulyka-
mell sonka.

– Külföldön?
– Külföldre alapvetően nyer-

sárut szállítunk, ezek közül a 
pulykamell megy legnagyobb 
mennyiségben exportra.

– Gondolkodnak-e azon, hogy 
kapacitás növeléssel fokozzák a 
cég termelékenységét?

– A hűtő és csomagoló ka-
pacitás növelését tartjuk szem 
előtt, ezzel a jelenleg előállított 
termékmennyiség hatékonyabb 
és gyorsabb feldolgozását kí-
vánjuk elérni.

– A megyéből is nagyon ke-
vés cég került fel az 500 legna-
gyobb cég listájára, Szarvasról 

A Gallicoop a legnagyobbak között
pedig senki a Gallicoopon kí-
vül. Örömmel tölti el ez a tény, 
vagy szomorkodik miatta?

– Mi a Gallicoop-pal foglalko-
zunk, ennek a cégnek a pozíció-
it kívánjuk őrizni. Cégünk 112 
milliós helyi adót fi zetve a leg-
nagyobb szarvasi adózó, s bár 
ezt nem méricskéljük, ha még 
hozzászámoljuk azokat a cége-
ket, melyek létüket a Gallicoop-
nak köszönhetik, akkor összes-
ségében 140 millió forint helyi 
adóbevételre tesz szert a város, 
miközben ezer embert foglal-
koztatunk. Mint mondtam, ezt a 
pozíciót kívánjuk megőrizni.

– Milyen újdonságokra lehet 
számítani idén a Gallicooptól?

– Extra dolgokra nem kell 
számítani. Körülbelül 5-6 új 
termék bevezetése várható, re-
méljük 50 százalékuk meg is 
ragad a piacon. Folyamatos fej-
lesztések mellet folyamatos ke-
reslet-növekedésre számítunk, 
ami persze nem lesz egyenle-
tes, nyilván hullámzani fog, 
mint minden időben. Nehezí-
ti a dolgunkat, hogy a takar-
mány, az energia, a csomago-
lóanyagok ára jelentősen nőtt, 
és a gépeket, eszközöket is 
ugyanolyan áron tudja besze-
rezni a cég, mint a nyugat-eu-
rópai társai. Európa nyugati fe-
lével szemben Magyarországon 
a piacvédelem teljes egészében 
megszűnt, s itt most nem a kor-
rekt versenyről van szó, ha-

nem arról, hogy mindenki csak 
megfelelő kontrollal hozhassa 
be az áruját. Hogy tudjuk, amit 
beszállít, az aminek deklarál-
ja, legyen rendben a szavatos-
sági idő és a megfelelő minő-
ség. Ezeket a dolgokat minden 
évben, minden lehetséges fóru-
mon elmondjuk, de eddig még 
nem történt érdemi intézkedés. 
A nyugati gazdaság is csak ad-
dig liberális, amíg az ő áruja 
jól szerepel. Ha Magyarország 
nem követi ezt a gondolkodás-
módot, néhány év alatt a ma-
gyar ipar eltűnhet, vagy külföl-
di kézbe kerülhet.

– Voltak esetleg kísérletek a 
Gallicoop megszerzésére kül-
földről?

– Nem tudunk róla.
T.L.

Tavaly év végén egy horgász-
magazinban megjelent olvasói 
levélben arról panaszkodik író-
ja, hogy a Gallicoop új szenny-
víztisztítójából a Körös-holt-
ágba fog bekerülni a tisztított 
szennyvíz. Megkerestük a cég 
vezérigazgatóját, Erdélyi Ist-
vánt, hogy megtudjuk, mit szól 
a felvetéshez?

Miközben leszögezte, hogy 
a Gallicoop még egyetlen li-
ter szennyvizet sem bocsátott a 
Holt-Körösbe, fotókat mutatott, 
melyek a téli alacsony vízállás-
nál jól mutatják, hogy az Üdü-
lő-soron sok – feltehetően ille-
gális – csőcsonk lapul a nyári 
vízszint alatt, melyekből min-
den valószínűség szerint nem 
csapvizet engednek a Körösbe. 
– Ez persze nem a mi dolgunk, 
de azt a mentalitást mutatja, 
hogy az emberek milyen gyor-
san észreveszik a más esetleges 
hibáját, míg a saját portájukon 
nem szemlélődnek ilyen vizs-

Megoldást keresnek
la szemekkel – mondta Erdélyi 
István. Ami a Gallicoop pró-
baüzem előtt álló szennyvíz-
tisztítóját illeti, arról elmondta, 
hogy minden szükséges enge-
déllyel rendelkezik, s egy olyan 
technológiát használ, amit a ki-
vitelező cég a Loire-völgyben 
Franciaországban is telepít, s 
ami a kibocsátott vizet öntöző-
víz-minőségűre tisztítja. Ennek 
ellenére a Gallicoop megoldást 
keres arra, hogy a megtisztított 
szennyvizet ne a Cigányéri-csa-
tornába, hanem egy másik cső-
rendszeren keresztül közvetle-
nül a Hármas-Körösbe juttassa, 
mert sem az önkormányzattal, 
sem a lakossággal, de még egy 
nem szarvasi üdülőtulajdonos-
sal sem kíván szembe menni. 
Az a módszer, a hangulatkeltés 
azonban, amit Erdélyi István 
a Gallicooppal szemben már 
nem először tapasztal, egyálta-
lán nem tetszik neki. Erről azt 
mondja: nyissuk fel egymás 

szemét, s ha mindenki megte-
szi saját területén, amit lehet-
ne és amit kellene, ha meglát-
ja mindenki a saját hibáját is, és 
tudja azt mondani, hogy téved-
tem, hibáztam, kijavítom, ak-
kor jogos lehet egy ember fel-
háborodása is. A vezérigazga-
tó elmondta, hogy ha megtörté-
nik a tisztító műszaki átadása, 
megfelelő módon bemutatják 
azt az érintetteknek és a lakos-
ságnak is, a próbaüzem tapasz-
talatait feltétlenül fi gyelembe 
veszik, miközben a már emlí-
tett másik megoldás érdekében 
tárgyalnak az önkormányzattal 
és a Vízművek Zrt.-vel. A Gal-
licoop a munkára koncentrál, a 
felmerülő problémákra mindig 
megoldást keres, ha mindenki 
ezt teszi a saját területén, akkor 
le lehet majd látni a holtág aljá-
ra, jó lesz benne fürödni, hor-
gászni – mondta végezetül Er-
délyi István.

T.L.
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Nem 
elfogadható
Lakossági panaszbejelentés 

nyomán küldött értesítést a Gal-
licoop tervezett szennyvízelhe-
lyezésének tárgyában a Polgár-
mesteri Hivatalnak a Körös-vi-
déki Környezetvédelmi és Víz-
ügyi Igazgatóság – mely értesí-
tést Babák Mihály polgármes-
ter juttatta el lapunknak. Eb-
ben a Kövizig leszögezi, hogy 
a Szarvas-Békésszentandrá-
si-holtág szennyezőanyaggal 
való további terhelését, mint 
vagyonkezelő, nem tartja el-
fogadhatónak. Szakmai állás-
pontjuk szerint a cég húsipari 
és kommunális szennyvízelve-
zetésének jelenlegi gyakorlata, 
a közcsatornán keresztül a tisz-
títótelepre történő elvezetése 
kedvezőbb megoldás, mint az 
újonnan engedélyezett útvonal. 
Azt is közli a Kövizig, hogy – 
miután az eljáró hatóság nem 
vonta be a létesítési engedélye-
zési eljárásba – a holtágba való 
szennyvízbevezetéshez kezelői 
hozzájárulást nem adott, ellen-
ben az engedélyező hatósággal 
közölve álláspontjukat, kérték, 
hogy a kiadott létesítési enge-
dély szennyvízelvezetésre vo-
natkozó rendelkezését vonják 
vissza. Erre válasz még nem 
érkezett. Azt is nyilvánvaló-
vá tette a Kövizig, hogy az en-
gedélyezési eljárás során a va-
gyonkezelői nyilatkozatát ezen 
szakmai álláspontjuk és a vo-
natkozó jogaszbályok által biz-
tosított lehetőségeknek megfe-
lelően fogják kiadni.     T.L.


